
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/8577.

Benyújtás dátuma: 2019-12-17 10:14

Parlex azonosító: 1IATD1E50001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Bana Tibor (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kíván-e a kormány a 2020-as évben ismét falubusz 
pályázatot kiírni önkormányzatok részére?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány az idei évben meghirdette a 600 fő alatti települések részére a falubusz programot, 
melynek keretében közel 280 település juthatott új falubuszhoz a Magyar Falu Program keretében.

Gyopáros Alpár, a Miniszterelnökség modern települések fejlesztéséért felelős kormánybiztosa egy 
korábbi sajtótájékoztatóján elmondta: jelenleg a 600 fő alatti lélekszámú települések igényelhetnek 
falugondnoki szolgáltatás működtetéséhez állami támogatást, de mivel erre a népesebb 
településeknek is szükségük lehet, a kormány úgy döntött, hogy 2020. január 1-jétől 800 főre, majd 
2022-től 1000 főre emeli ezt a lélekszámhatárt. Hozzátette: megközelítőleg háromszáz olyan 
település van Magyarországon, amely 600 és 800 fő közötti lakossal bír, és további kétszáz, amely 
800 és 1000 fő közötti lélekszámú, így potenciálisan ötszáz új falugondnoki szolgálat indulhat el a 
következő években.

Az idei évben szeptember 30-ig adhatták be a 600 fő alatti települések pályázatukat új falubusz 
beszerzésére. Mint tudjuk több száz pályázat érkezett be, azonban az októberi választásokat 
követően több olyan megkeresés és jelzés is érkezett hozzánk, hogy az előző település vezetése nem
nyújtott be pályázatot falubuszra a program keretében, pedig az indokolt lett volna. Itt több ok is 
megnevezésre kerülhetne, azonban ezek felsorolásától eltekintenék.

Tisztelt Miniszter Úr!

Milyen feltételekkel kívánja a kormány 2020-ban kiírni a falubusz pályázatot? Mikorra várható 
ennek publikálása? 



Lehetőségük lesz-e azoknak a 600 fő alatti településeknek is pályázniuk a program keretében, akik 
korábban bizonyos okokból ezt nem tették meg vagy mindössze a 600 és 800 fő közötti lélekszámú 
településeknek lesz erre módjuk? 

Mekkora összeget kíván szánni a kormány a falubusz program megvalósítására? 

Várom megtisztelő, mindenre kiterjedő válaszát!

Budapest, 2019.12.17.
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